
Stellingen Opvatting ChristenUnie-SGP 
Leiderdorp Toelichting vanuit ChristenUnie-SGP

1.

Gokreclames moeten verboden worden in 
Leiderdorp

Helemaal mee eens Wij vinden het belangrijk dat deze reclames worden verboden. Veel 
gokkers hebben problematische schulden. Van reclame-maken voor 
gokken gaat een verkeerd signaal uit. 

2.

De gemeente moet geld uittrekken zodat de 
lokale journalistiek behouden blijft

Mee eens Lokale journalistiek is belangrijk voor een goed functionerende 
democratie en daar moet de gemeente geld voor uittrekken. Dat doet 
Leiderdorp al door een regionale omroep financieel te ondersteunen en 
door Gemeente aan Huis te financieren. Daardoor kan het Leiderdorps 
Weekblad blijven bestaan.

3.

Leiderdorp moet een zelfstandige gemeente 
blijven

Niet mee eens Er is voor Leiderdorp geen dwingende noodzaak om te fuseren met 
andere gemeenten. De gemeente staat er financieel goed voor en kan 
door samenwerking met de omliggende gemeenten haar taken goed 
uitvoeren. Toch denken we dat op langere termijn de zelfstandigheid 
van de gemeente Leiderdorp niet houdbaar is. Aan de gemeentelijke 
organisatie worden zoveel eisen gesteld, dat het lastig is om als kleine 
gemeente te kunnen blijven functioneren en voldoende slagkracht te 
hebben. 

4.

Het moet makkelijker worden om 
evenementen te organiseren in de Houtkamp

Niet mee eens Het is al mogelijk evenementen in de Houtkamp te organiseren. Meer 
evenementen passen niet bij het groene, rustige karakter van de 
Houtkamp dat we willen behouden.

5.

De bibliotheek in Leiderdorp moet behouden 
blijven, ook al kost dit de gemeente meer geld

Mee eens De bibliotheek is een belangrijke voorziening voor jong tot oud in 
Leiderdorp. Lezen en het stimuleren daarvan is belangrijk. De 
bibliotheek heeft een belangrijke sociale functie binnen de Sterrentuin, 
en kan een belangrijke rol spelen om laaggeletterdheid tegen te gaan.

6.

Op het strand van de Munnikenpolder moeten 
recreatievoorzieningen worden toegestaan

Neutraal Op dit moment is in de Munnikenpolder kleinschalige recreatie 
mogelijk, zoals zwemmen. Dat is voldoende, nieuwe 
recreatievoorzieningen passen niet bij het karakter van de 
Munnikenpolder.

7.

Alle woningen in Leiderdorp moeten zo snel 
mogelijk gasloos worden

Mee eens Wij willen graag dat nieuwe woningbouwprojecten energieneutraal zijn 
en geen gasaansluiting hebben. Ook voor bestaande woningen waar 
leidingen vervangen moeten worden, moet het de inzet zijn de 
woningen van het gas af te halen.  

8.

Om de luchtkwaliteit te verbeteren moet de 
gemeente meer bomen planten, ook als dit 
extra geld kost

Niet mee eens In Leiderdorp zijn al veel bomen. Het is belangrijk dat bomen kwalitatief 
goed blijven. Dat vraagt goed onderhoud en tijdig herplant. Daarvoor is 
geen extra geld nodig.

9.

Tijdens het broedseizoen moet de 
Boterhuispolder ontoegankelijk zijn voor 
recreanten

Niet mee eens De Boterhuispolder is een prachtige polder met een rijke geschiedenis. 
Toegang tot de wandelpaden door recreanten stoort de broedvogels 
niet. Voor honden is een aanlijnplicht nodig.

10.
De gemeente moet zelf oplaadpalen plaatsen 
voor elektrische auto’s

Mee eens Gezien de toename van elektrisch rijden, moet het aantal openbare 
laadpalen voor elektrische auto’s toenemen. 

11.

Winkels moeten op zondag gesloten zijn Mee eens Wij zien de zondag als een rustdag die belangrijk is voor burgers, 
werknemers en winkeliers. Op dit moment mogen winkeliers in 
Leiderdorp 52 zondagen per jaar open zijn. We willen in goed overleg 
met de winkeliers bekijken wat de mogelijkheden zijn deze te 
verminderen omdat wij ervan overtuigd zijn dat een gezamenlijke rust 
waardevol en gezond is voor iedereen.  

12.
Leiderdorp moet geld uittrekken om een 
aantrekkelijke gemeente te worden voor 
expats

Niet mee eens Leiderdorp moet daarin niet alleen optrekken. De Leidse regio moet 
toegankelijk zijn voor expats, maar ze is dat al goed. Leiderdorp heeft al 
een internationale basisschool.

13.
De gemeente Leiderdorp moet inwoners een 
subsidie verlenen bij de verduurzaming van de 
eigen woning

Niet mee eens Zolang banken niet bereid zijn om garant te staan voor 
duurzaamheidsinvesteringen door verenigingen van eigenaren, is de 
gemeente bereid dat te doen.

14.

De hondenbelasting moet worden afgeschaft Helemaal niet mee eens De gemeente heeft voor de hondenbezitters ook met kosten te maken, 
zoals het verwijderen van hondenpoep en handhavingstaken door de 
BOA's (buitengewoon opsporingsambtenaren).

15.

De OZB (onroerende zaakbelasting) moet 
omlaag

Niet mee eens Slotsom is dat de door ChristenUnie-SGP voorgestelde maatregelen in 
ons verkiezingsprogramma geen verhoging van de lasten voor burgers 
en bedrijven inhouden. We stellen daarom voor de totale lasten 
uitsluitend met de inflatiecorrectie te verhogen.

16.

Mensen met een bijstandsuitkering moeten 
verplicht vrijwilligerswerk doen

Mee eens Het is belangrijk dat mensen die een bijstandsuitkering krijgen en (nog) 
niet aan het werk kunnen, actief zijn. Ook voor mensen die niet meer 
kunnen werken, is het belangrijk sociaal actief te zijn. 
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17.

De gemeente moet geld investeren in het 
bestrijden van eenzaamheid onder ouderen, 
ook al moeten de lokale belastingen hiervoor 
omhoog

Mee eens In ons programma doen we voorstellen om eenzaamheid te bestrijden. 
Ons programma zegt:  In elke wijk in Leiderdorp is een punt aanwezig 
waar je een praatje kunt maken. Daarom overlegt de gemeente met wijk- 
of buurtverenigingen, kerken en verenigingen over het opstarten van 
nieuwe voorzieningen met een sociale functie of het voortzetten van de 
bestaande voorzieningen. en: Wij willen dat alle ouderen boven 75 jaar 
geregeld een bezoek krijgen vanuit het Sociaal Team of Pluspunt om te 
praten over hun sociale omgeving en over mogelijke eenzaamheid. 

18.

 De gemeente moet meer geld uittrekken om 
mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt 
aan een baan te helpen

Niet mee eens Er is voldoende geld in Leiderdorp om mensen aan een baan te helpen, 
er is in verleden al extra geld ter beschikking gesteld om onder andere 
statushouders en jongeren naar werk te begeleiden.

19.

De gemeente Leiderdorp moet ook religieuze 
voor-  en vroegschoolse educatie bekostigen

Helemaal mee eens Op dit moment krijgt alleen FloreoKids geld voor voorschoolse educatie 
(peuterspeelzalen) van de gemeente. Wij vinden dat alle partijen die 
voorschoolse educatie in Leiderdorp bieden en aan de kwaliteitseisen 
voldoen, subsidie dienen te krijgen. Op die manier ontstaat er 
keuzevrijheid.

20.

Alle basisschoolleerlingen van Leiderdorp 
moeten geschiedenisles krijgen over 
Leiderdorp

Helemaal mee eens Het is belangrijk dat Leiderdorp haar geschiedenis goed kent. Het 
Leiderdorps Museum en de Leiderdorpse Volksuniversiteit spelen hierin 
een belangrijke rol. Wij stellen voor dat ze alle Leiderdorpse 
basisschoolleerlingen laten kennismaken met de lokale geschiedenis. 

21.

De gemeente moet meer geld uittrekken om 
taalachterstanden bij kinderen tegen te gaan, 
ook al moeten lokale belastingen hiervoor 
omhoog

Niet mee eens Er gaan voldoende middelen van het rijk naar gemeenten om 
taalachterstanden bij kinderen tegen te gaan.

22.

De gemeente moet meer geld uittrekken om 
huiselijk geweld te bestrijden

Niet mee eens De aanpak van huiselijk geweld is erg belangrijk, maar hier is al extra 
geld voor. Het oordeel van de Inspectie over het Veilig Thuis dat ook 
voor Leiderdorp werkt, is inmiddels voldoende, dus extra geld is niet 
nodig.

23.

De gemeente moet geld vrijmaken voor meer 
ordehandhavers (BOA’s) op straat

Niet mee eens Wij zien andere mogelijkheden om meer BOA's op straat te krijgen, door 
samen te werken met Leiden. Op die manier kunnen we gebruik maken 
van hun veel grotere hoeveelheid aan BOA's en de verschillende 
specialismen die ze hebben.

24.

De gemeente moet meer wegobstakels 
bouwen zodat 30 km-zones worden nageleefd

Mee eens We willen de verkeersveiligheid in Leiderdorp verbeteren door de 
aanleg van fietsstraten, de aanpak van snelheidsovertredingen en meer 
ruimte voor kwetsbare verkeersdeelnemers. In woongebieden passen 
we de verkeerssituatie daarop aan. 

25.

De gemeente moet meer geld investeren in 
fietspaden in plaats van autowegen

Mee eens Veelgebruikte fietsroutes in Leiderdorp, onder meer richting Leiden, 
moeten breder worden. Er komen veel meer kwalitatief goede 
fietsparkeerplekken bij de winkelgebieden (onder meer Winkelhof en 
Santhorst). Dat maakt het interessanter voor inwoners om de fiets te 
pakken voor boodschappen. Ook bij hoogbouw gaan we samen met de 
eigenaren na hoe er meer goede fietsparkeerplekken voor bezoekers 
kunnen komen.Er komt een aantal nieuwe verbindingen om de 
recreatieve gebieden beter toegankelijk te maken. Zo komt er 
bijvoorbeeld voor de inwoners van Voorhof een fiets- en 
voetgangersbrug van de Bospoldermolen naar de Persant Snoepweg 
richting de Bospolder. We stellen voor de fietsroute langs de 
Dwarswatering te verbeteren. Ook moet het ontbrekend stuk voetpad 
aan de Zijldijk richting de Boterhuispolder worden aangelegd.

26.

De gemeente moet geld investeren in een 
fietsbrug tussen de Bloemerd en het Ghoybos

Niet mee eens Wij denken dat het op deze locatie niet haalbaar is. Ons programma 
stelt het wel op een andere plek voor: Zo komt er bijvoorbeeld voor de 
inwoners van Voorhof een fiets- en voetgangersbrug van de 
Bospoldermolen naar de Persant Snoepweg richting de Bospolder. 

27.

De gemeente moet financieel bijdragen aan 
de komst van meer sociale huurwoningen, 
ook als daarvoor de lokale lasten moeten 
stijgen

Niet mee eens Wij vinden sociale  huurwoningen erg belangrijk, maar de gemeente 
hoeft geen eigen financiele bijdrage te leveren.  De gemeente moet 
soms wel minder inkomsten accepteren. Dat laatste hebben we er graag 
voor over.

28.

In Leiderdorp moeten meer sociale 
huurwoningen worden gebouwd, en minder 
koopwoningen

Neutraal In ons programma staat het belang van sociale woningbouw duidelijk 
vermeld, maar ook voor koopwoningen moet ruimte zijn. Ons 
programma zegt: De gemeente heeft verantwoordelijkheid om 
voldoende sociale woningbouw te bieden. Minimaal dertig procent van 
de nieuw te bouwen woningen moet sociale woningbouw zijn, waarbij 
bij het ene project voor meer kan worden gekozen, en bij het andere 
voor minder.

29.

Woningen met een energielabel A moeten 
korting krijgen op de OZB (onroerende 
zaakbelasting)

Helemaal niet mee eens Dit lijkt een sympathieke maatregel. Deze belastinginkomsten zijn 
echter nodig om gemeentelijke taken uit te voeren, zoals het 
groenonderhoud. Dat is ook nodig als straks iedereen energielabel A 
heeft, hoe belangrijk dat ook is. Daarnaast vraagt het veel administratie 
voor de gemeente. Verder is dit nadelig voor de lagere inkomens, die 
minder geld hebben om hun woning aan te passen richting energielabel 
A.

30.

Er moet één gemeenschappelijke 
welzijnsorganisatie komen waar alle inwoners 
terecht kunnen voor zorg

Niet mee eens Pluspunt en SCW doen veel belangrijk werk voor jongeren en ouderen in 
Leiderdorp. Wij willen dat ze goed samenwerken, maar ze hoeven niet 
samen te gaan. Het welzijnswerk in Leiderdorp moet niet worden 
aanbesteed.


